
Precautie la Bursa de la Sibiu 
Fuziunea cu Bursa de Valori Bucuresti, sub semnul intrebarii 
  
  Mult discutata fuziune dintre Bursa Monetar Financiara si de Marfuri Sibiu si Bursa de Valori
Bucuresti va primi un raspuns final abia la sfarstitul lunii aprilie. Structura bursei de la Sibiu precum si
forma in care aceasta isi va desfasura activitatea dupa fuziune, sunt doar doua din problemele delicate
care au pus subiectul fuziunii in stand-by. Indiferent de rezultatul final, bursa de la Sibiu gandeste
"global" si vrea sa "atace" colaborari internationale.
   
  Conducerea Bursei de la Sibiu spune ca problema fuziunii cu BVB va fi clarificata in urmatoarele
saptamani. In acest sens urmeaza ca, pana la data precizata, Adunarea Generala a Actionarilor (AGA)
BVB sa hotarasca fuziunea si sa aprobe protocolul de colaborare intre cele doua burse, conform hotararii
C.A al BMFMS din 14 martie 2006.  Printre problemele care au facut ca procesul de fuziune sa treneze,
s-a numarat si structura actionariatului BMFMS. Potrivit noilor reglementari privind piata de capital
accesul in cadrul acesteia va fi permis intermediarilor, adica societatilor de investitii financiare (SSIF-uri)
autorizate de CNVM si institutiilor de credit autorizate de Banca Nationala a Romaniei. Dupa cum
explica purtatorul de cuvant al Bursei de la Sibiu, Decebal Toderita, in prezent, in cadrul actionariatului
BMFMS, exista atat “intermediarii"  – adica SSIF-urile cat si actionari neeligibili, care nu intrunesc
conditiile prevazute de legislatia in vigoare pentru a avea acces la tranzactionare in piata de capital. BVB
a propus in cadrul protocolului incheiat, eliminarea acestora. Pentru rezolvarea situatiei BMFMS a propus
ca SSIF-urile actionare la BVB care nu detin actiuni la SC BMFM S.A. sa achizitioneze actiuni de la
actionarii “neeligibili"  ai bursei sibiene. 
  
  Problemele fuziunii - intermediarii si activitatea bursei
  
  "Problema care se pune in discutie se refera la intermediarii care trebuie sa fie aceiasi la ambele
institutii. In acest sens trebuie sa se gaseasca un punct comun. Toate SSIF-urile ar trebui sa fie actionare
la ambele burse, usurandu-se in acest sens fuziunea BMFMS-BVB", spune presedintele bursei sibiene,
Teodor Ancuta. Un alt subiect delicat si care se afla sub semnul incertitudinii se refera la forma in care
activitatea ce se desfasoara in prezent la Sibiu, va fi pastrata dupa fuziune. Presedintele Teodor Ancuta
sustine ca "cea mai buna modalitate de rezolvare este infiintarea unei sucursale a BVB la Sibiu, pe actuala
locatie a S.C BMFM S.A, cu mentinerea personalului actual" . Pe de alta parte fuziunea prezinta unele
avantaje, dar si dezavantaje. "Realizarea fuziunii dintre cele doua burse ar avea ca avantaj major crearea
unei singure institutii de forta, atat pentru Romania, cat si pentru Europa. Ca dezavantaj, am putea
sublinia faptul ca Sibiul va pierde paternitatea uneia dintre cele mai importante institutii financiar-bancare
din tara", explica Ancuta. 
  
  BVB vrea futures, Bursa de la Sibiu da replica
    
  Fata de pozitia BVB, care a precizat ca doreste largirea ofertei prin introducerea tranzactiilor futures,
BMFMS a replicat ca acest lucru este posibil, un soft de tranzactionare fiind realizabil. In schimb, marea
problema cu care se vor confrunta cei de la BVB va fi, in opinia conducerii Bursei de la Sibiu, softul de
clearing, care nu va putea fi realizat din cauza lipsei de experienta pe piata futures, soft pe care BMFMS
il are. "Softul de clearing al BMFMS este unic in lume, si ofera clearing in timp real. Un astfel se soft
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poate fi realizat dupa ce faci parte efectiv din piata, cel putin trei ani, daca nu chiar mai mult. Este vorba,
asadar de o experienta care le lipseste celor de la Bucuresti", crede Teodor Ancuta.
  
  Bursa Sibiu "tinteste" la Budapestea
  
  BMFMS are in vedere, insa, alte colaborari internationale. Una dintre acestea ar fi cu bursa din
Budapesta, pe anumite sectoare cum ar fi cel de cereale - domeniu in care Romania nu a facut nici un
pas. Conform sursei citate o alta alternativa ar fi si ca, pe viitor, in atentia BVB sa intre si asigurarea
conditiilor pentru crearea unei piete a derivatelor pe cereale, carcase sau aur. "Bursa din Sibiu are la ora
actuala aceleasi drepturi si obligatii ca si cea din Bucuresti si, in conditiile in care vom ramane totusi
singuri, iar Bucurestiul va face derivate, vom incepe si noi imediat tranzactionarea actiunilor, autorizatia
de operator data de CNVM permitandu-ne acest lucru", precizeaza presedintele Bursei de la Sibiu.   
  
  Iulia NAGY
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